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Dagsorden  

Skolebestyrelsen               

Møde: den 21-02-2024    

Afbud fra: Signe, Karina, Karin 

Fraværende: Laura 

  

Dato 21/02   kl. 18.00 – 19.15: Dagtilbud og skole hver for sig med spisning. 

Dagtilbud i mødelokalet og skolebestyrelse i personalerum 

Dagsorden skole 

1. Meddelelser 

• Formand 

o Dialogmøde d. 20/2-24: Der skal spares 12 mio.   

• Forældrevalgte  

o Et opslag på de sociale medier vendt. 

• Ledelsen 

o STUK - redegørelse er lavet og sendt afsted.   

• Medarbejdere  

o Lars Mogensen - personalemøde for hele Landsbyordningen - rigtig godt oplæg 

om konflikter og kommunikation. 

o Fastelavn, hjælp fra 7. klasse - god dag. 

o Der arbejdes på fællesskaber på flere planer på hele skolen. 

• Elevråd 

o Talt meget om hyggerum i aula-området, forslag om aktiviteter: poolbord, 

bordtennis, bordfodbold, sofaer, sækkepuder, rum med brætspil, åben gym-

sal, 5. klasse og 6. klasse inde i evt. i et af frikvarterene, måske på skift.  

o Der afsættes penge til aktiviteter/indkøb, og der bliver regnet på at købe ind. 

Det undersøges, om der er et rum vi kan anvende til spillerum. 

o  

 

2. Princip for brug af Meddelelsesbog 

2.1. Stine sender ud til bestyrelsen til beslutning. 

3. Værdigregelsæt 

3.1. Stine sender ud til bestyrelsen til beslutning. 

4. evt. 
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Referat dagtilbud 

 Afbud fra:  Patrick Schneidereit og Lars Berg. 

  Referant ELJK 

5. Meddelelser 

 

*   Formand  

 

Trine spørger til placering af referater fra bestyrelsesmøder og fortæller at de før er 

blevet lagt ud på AULA. Hun fortæller endvidere at hun tidligere har spurgt til det uden 

at få svar. 

 

Trine spørger, hvor få børn der skal være i Strandloppen, før det går ud over kvaliteten 

af maden i frokostordningen, da der kun bliver givet 11 kr pr barn 

 

• Forældrevalgte  

              Der spørges til de sociale puljer. Valhal fik tilført ressourcer, der svarer til 2 pædagog- 

              stillinger, Strandloppen fik skåret i tildelingen og måtte af med en pædagog.  

 

• Ledelsen  

 

Vi har endnu ikke fået meldt endeligt budget ud fra forvaltningen. 

Fra forvaltningens side er man i øjeblikket optaget af, at tale om barnets perspektiv 

og evalueringskultur.  

Der er indledt en runde af tilsyn. Der er tilsyn en gang om året i hver institution. Hvert 

2. år anmeldt og hvert 2. år uanmeldt 

 

• Medarbejdere  

 

Fra Strandloppen fortælles, at der arbejdes med en ny struktur, hvor børnegrupperne 

i højere grad sættes sammen på tværs af alder og ikke vil være så stueopdelt. Desuden 

fortælles, at der arbejdes på at lave loppemarked til sommer sammen med 

grundejerforeningens loppemarked. Sidst fortælles at der arbejdes på, at etablere SFO 

pladser i Strandloppen og det vil være fint, hvis forældrebestyrelsen vil reklamere for 

dialogmøde vedr. projektet, fx på facebook 

 

Fra Valhal er der spørgsmål fra en forælder, om børnene stadig vil få formiddagshapser 

og eftermiddagsfrugt, hvis frokostordningen ikke fortsætter. Det er der ikke taget 

stilling til. 

 

 

6. Retningslinjer for valg til bestyrelse 

 

Der ligger styrelsesvedtægter for forældrebestyrelser i dagtilbud, på Guldborgsunds 

hjemmeside. Hvis der skal ændres i Landsbyordningens vedtægter, skal det sættes på 

http://www.sydfalsterskole.dk/
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som punkt på dagsorden for den samlede bestyrelse. Der er et ønske at alle 

bestyrelsesmedlemmer ikke er på valg samme år 

 

7. Ansættelse af madmor i Strandloppen 

 

Pernille mener forældrene ikke har fået besked om, at der blev ansat en ny madmor i 

Strandloppen. Rikke kan dog fortælle at det blev skrevet ud på AULA 3. januar. 

Da madmor er midlertidigt ansat, er der et ønske om, at stillingen snart bliver slået 

op, så man ved, hvad man skal vælge ud fra, når det skal bestemmes om der fortsat 

skal være madordning i Strandloppen. 

8.   Parkering foran indgang til Strandloppen 

 

 Bo fra ejendomscenteret vil male gul streg ved indgangen til Strandloppen, når det 

er  tørvejr i længere tid 

 

9. Status på opfølgningspunkter fra tilsyn 

 

I Valhal bliver der arbejdet med opfølgningspunkterne: Sprog, læringsmiljøerne og 

den pædagogiske intention. Især er man lige nu optaget af læringsmiljøer, især de 

fysiske læringsmiljøer. Når forårsbørnene starter i SFO, vil der være mange 

vuggestuebørn og få børnehavebørn og det planlægges at oprette en mellemgruppe ( 

en ”vuggehave”), hvilket betyder, at man også her, skal arbejde med læringsmiljøer, 

der er tilpasset børnegruppen 

      

 Evt.  Trine fortæller, hun har været til dialogmøde med ledere, bestyrelsesformænd i 

område syd og børne, ungeudvalg 

 

 

Fælles møde i Personalerummet 

9.  Ledelse 

a. Strandloppen; der er i gang med at blive etableret sfo-pladser for de yngste 

sfo-børn for dem der har behov i forhold til logistik. Der er få børn i 

Strandloppen, så der skal afprøves en anden struktur. 

b. SFO; sfo har fået sociale puljemidler, derfor er der ansat ekstra folk, og disse 

puljemidler anvendes også til sfo-pladser i Strandloppen. Derudover er der i 

øjeblikket meget planlægning i forhold til aktiviteter til de ældste børn. 

c. Valhal; der arbejdes i forhold til det tilsyn der er, der er flere 

opfølgningspunkter: Den pædagogiske intention, sprog og læringsmiljøer.  

d. Skole; fokus er på fællesskaber, både blandt børn, på tværs, klasser og 

blandt kolleger. Vi har fået en henvendelse fra STUK, hvor der er lavet en 

redegørelse. Der har været ødelagt en del inventar omkring aulaen, så der 

arbejdes på at der bliver mere hyggeligt og flere aktiviteter til de større 

elever. Der er sat kameraer op i det område. Personalemøde med oplæg fra 

Lars Mogensen - god og inspirerende aften. 

10.  Orientering Regnskab 2023 og budget 2024 

http://www.sydfalsterskole.dk/
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a. Regnskabsåret 2023 betyder et overskud på 280.000 kr., disse prioriteres til 

daginstitutionerne, da det er dem der har generet overskuddet. 

b. Der er ikke kommet budget til 2024 endnu, det kommer formentlig først i 

marts. Det samlede forbrug på Landsbyordningen er på 6,8%.  

c. Fast vil der på kontormøder kigges regnskab en gang om måneden, for at 

pengene bliver brugt rigtigt - på børnene. 

11.  Samskabelse mellem Landsbyordning Sydfalster, foreninger og lokalråd 

a. Lokalrådet har haft første møde - der inviteres til generalforsamling i maj, 

med fællesspisning til de første 80 mennesker.  

• Der er også en høst/by-fest i september i støbeskeen. 

• Julemarked kunne også være en aktivitet.  

• Sankt Hans-arrangement (tidligt på dagen).  

• Aktiviteter der også foregår i Gedser, forslag om at hægte sig lidt på 

arrangementer som grundejerforeningen laver.  

• Skole”fest”/åbent hus, hvor børnene har boder.  

• Bytte-børsen 

12.  Evt 

a. Daginstitutionsbestyrelsens medlemmer er alle på valg samtidig, hvilket er 

uhensigtsmæssigt, Stine undersøger det.  

 

 

Lukket punkt: 

 

 

Møderække: 

 

05.9(skole), 24.10(fælles.), 21.11(fælles), 13.12(skole), 23.1(fælles), 21-02(fælles) 

19.3(skole), 17.4(fælles), 28.5(skole), 19.6(fælles) 
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